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Cuvântul săptămânii: Sunt oameni care ajută pe alții să creadă în Dumnezeu.  

 

N. Soderblom. 

 

Ce înseamnă „sfânt”?  
 

 Faptele apostolilor 20:32: Și acum, fraților, vă recomand lui Dumnezeu și cuvântului harului 

Său, care este puternic să vă zidească și să vă dea moștenire între toți sfinții.  

 

Apostolul Pavel spune în acest verset, că o moștenire minunată în veșnicie este pregătită 

pentru poporul sfânt al lui Dumnezeu. Speranța acestei minunate bogății ne face să ne bucure 

inimile. Dar în acest fel, se așază pe sufletul nostru, ca o presiune paralizantă, o altă cunoaștere. 

Pavel se referă în mod clar la cei care singuri pot fi considerați moștenitori înaintea lui 

Dumnezeu. Toți oamenii sunt aleși din veșnicie de Domnul să conducă ca regi împreună cu El! 

Dar nu toată lumea va atinge acest obiectiv, ci numai cei care sunt considerați sfinți în ochii 

Lui.  

Ce înseamnă de fapt sfânt în judecata oamenilor?  

De obicei cuvântul sfânt este înțeles greșit. Majoritatea oamenilor folosesc acest termen 

pentru a-și imagina o persoană care este fără păcat. O mare deznădejde ne vine atunci, când 

comparați părțile de zi cu zi viciate, cu aceste concepte omenești ideale. Dacă suntem sinceri 

realizăm că toate luptele și depășirile noastre nu au nicio valoare; pentru că nu putem dezlipi 

răul din inimile noastre. În zadar există o stradă pentru astfel de sfințenie, atâta timp cât trăim 

în această lume, în care păcatul este puternic în jurul nostru. 

Dar această sfințenie practică nu există niciodată pe lumea asta. Apostolul Pavel știa 

acest lucru și în acest verset el înțelege ce înseamnă Dumnezeu prin sfințenie.  

Ce oameni sunt sfinți în ochii lui Dumnezeu?  

Nu este vorba de o clasă anumită a creștinilor, care plutesc constant pe deasupra. 

Termenul sfânt este mult mai sobru și mai real. 

În Vechiul Testament diferiți oameni și lucruri sunt descriși ca fiind sfinți. În acest 

context Biblia enumeră unelte, precum: furculițe, linguri, vase, toate lucrurile care aveau de-a 

face cu slujba pentru Dumnezeu. Ce era destinat exclusiv folosirii lui Dumnezeu și a cortului a 

fost numit sfânt. Aceste obiecte nu erau sfinte pentru că erau făcute din aur și argint. Au fost 

multe lucruri vechi făcute din același material, care erau considerate valoroase, dar nu sfinte. 

Toate aceste obiecte sfinte fuseseră odată împreună în ceata și grămada altora. Dar apoi au fost 

luate și sfințite pentru uzul exclusiv al lui Dumnezeu.  

Exact la fel a fost și cu sfinții Vechiului Testament. Erau oameni ca și ceilalți și trăiau 

printre ei. Dar într-o zi Dumnezeu i-a despărțit de mulțime și le-a spus: De acum înainte sunteți 

numai pentru folosul Meu! În ascultare ei i-au dat lui Dumnezeu un DA. Și numai pentru că au 



rămas despărțiți de ceilalți și au umblat singuri cu Dumnezeu, acești oameni au fost numiți 

sfinți. 

În Noul Testament în care trăim acum, termenul sfânt este de asemenea foarte clar. El îi 

cuprinde pe toți cei care și-au dat inimile Mântuitorului. Sfinții sunt oameni care aparțin numai 

Domnului Isus. Până acum au fost în grămada lumii. Au gândit, simțit, au vorbit, au acționat și 

au mers ca ceilalți. Dar apoi a venit un moment, care adus o mare schimbare în viața lor.  

Noi toți, tu și eu suntem la fel destinați să devenim sfinți în spiritul lui Dumnezeu. Când 

L-am recunoscut că El are a drept special față de noi și i-am încredințat viețile noastre, atunci 

am devenit sfinți. Rămânem în mediul nostru anterior, dar gândirea, simțirea și dorința noastră 

sunt diferite de acum înainte. Domnul Isus, care a murit pentru noi și ne-a răscumpărat din robie 

și din toate păcatele, are dreptul unic de a dispune de noi. Există o separare radicală între ceilalți 

oameni și noi. Diferența nu este că am devenit fără păcat Acum avem voința serioasă de nu mai 

face răul. S-ar putea să experimentăm în continuare înfrângeri, dar atâta timp cât avem lumina 

divină și ne folosim de harul Lui, suntem despărțiți de alți oameni, dar nu  în sensul că nu vom 

mai cădea niciodată în păcat, dar în sensul că nu mai vrem să păcătuim.  

Fiecare persoană convertită, care se gândește serios să-L urmeze pe Isus este un sfânt, o 

persoană pusă deoparte pentru Dumnezeu. El trăiește în aceleași circumstanțe ca și ceilalți și 

are aceleași nevoi și ispite ca și ei, dar el nu mai merge ca înainte, ci doar cu ceea ce îi îngăduie 

Domnul Isus. 

Fiecare persoană, oricât de păcătoasă și de adânc căzută, care se agață de Mântuitorul 

cu credință și Îi predă viața sa coruptă, va experimenta că Domnul îl va face sfânt. Și oricine 

este sfințit de Dumnezeu este sortit să întâlnească o moștenire minunată de slavă. 

O întrebare personală! Ești tu unul dintre sfinți? Dacă nu, atunci de ce? Vrem să fim 

liniștiți în legătură cu această întrebare! Oricine dorește să fie unul dinte acești sfinți poate 

dobândi acest privilegiu chiar acum, dându-și toată inima lui Dumnezeu. Și chiar dacă viața ta 

a fost complet stricată și deraiată, El poate și va face din tine or persoană sfântă. Dacă am 

încheiat această predare a vieții noastre către Domnul Isus, atunci ne putem considera cu 

bucurie și recunoștință în compania sfinților.  

Pentru cei care nu-L au încă pe Mântuitorul, de data asta e timpul să-și deschidă azi 

inima către El, pentru ca și ei să aibă dreptul să aștepte moștenirea veșnică. 

 

D. Cornilescu. 

 Cu cât avem mai mult de-a face numai cu Hristos, cu atât j mai completă această relație 

de credință ne eliberează de toate legăturile omenești care ne țineau înainte.  

D. Cornilescu. 

Din experiența de credință. 

Este întotdeauna dificil să vorbești despre experiența de credință. Pericolul este prea 

mare, ca în prezentare să se strecoare un gând secret despre propriile merite. Imediat acesta nu 

mai este o reprezentare a experienței de credință, ci mai degrabă o laudă personală. Puterea 

mărturiei dispare. Dar în ciuda acestui pericol, trebuie să îndrăznim întotdeauna să vorbim 

despre experiențele noastre de credință. Veți fi martorii mei. Este sarcina cu care se confruntă 

fiecare creștin în fiecare zi, să fie martor la faptele mărețe ale lui Isus în orice moment. 

Fiecare mesager al lui Isus va experimenta, că martorul, care este autentic, are putere de 

mărturie. Acest lucru îi va aduce pe alți oameni pe calea către Hristos.  

Nevoia de slujire pastorală m-a determinat să caut viața vie pe care ne-o oferă credința. 

Eram în adunarea mea de ani de zile și depusesem mult efort. În centrul predicii mele a fost 

mesajul lui Isus, care a  fost înțeles. Dar nu am avut îngrijirea sufletelor. Am avut multe 

conversații și întrebări despre credință și despre biserică. Am rostit un cuvânt din Biblie ici și 



colo pentru mângâiere. Dar știam asta: nimic din toate acestea nu erau îngrijire sufletească. 

Acest lucru nu conduce pe oameni la credință și să-și predea viața lui Hristos.  

Din cauza acestei nevoi, am participat la o misiune săptămânală de evanghelizare. 

Prietenul meu vorbise. Ascultam părțile interesate cu bunăvoință și dezaprobare. A fost cu ani 

în urmă, când a vorbit un șomer. El a descris cum au apărut furia și amărăciunea în viața lui, 

disperare, deznădejde și neputință. EI a arătat cum Hristos devenit Domnul vieții sale. EI a 

arătat cum dragostea și ajutorul.... 
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